

全球化
GLOBALIZATION

二〇二〇年第二期

总第一百零三期

全球化

GLOBALIZATION

2020 年 第 2 期 (总第 103 期)

CCIEE
主管 / 主办 | 中国国际经济交流中心

• 本刊专论 •

WTO 背景下改革补贴政策研究

韩永文 梁云凤 郭迎锋 崔 璞 (005)

论中国宏观经济的“新三驾马车”

李罗力 (025)

加大基础设施投资力度 推进经济社会发展

张晓强 (040)

• 国际经济 •

中国服务贸易补贴现状及绩效研究

费娇艳 曲 碧 (045)

日本的氢能发展战略及启示

魏 蔚 陈文晖 (060)

中国经济与世界经济从融入走向融合研究

李 锋 (072)

全球零售电子商务发展现状、格局变化及未来趋势

李勇坚 (085)

塞尔维亚商业环境调查分析及投资政策建议

施 蒙 李江涛 (099)

中国人文社会科学核心期刊 国家发展改革委核心期刊 复印报刊资料重要转载来源期刊
中国学术期刊网络出版总库收录期刊 中文科技期刊数据库收录期刊
中国核心期刊（遴选）数据库收录期刊 博看期刊网收录期刊 中文知识网

• 宏观经济 •

高质量发展特征指标体系研究及初步测算

张焕波 (111)

• 国际统计数据 •

世界经济主要指标

国家统计局国际统计信息中心 (126)



CONTENTS

The Research on Reform Subsidy Policy in the Background of WTO

Han Yongwen, Liang Yunfeng, Guo Yingfeng, Cui Can (005)

On the “New Troika” of China’s Macro Economy *Li Luoli* (025)

Increasing the Intensity of Infrastructure Investment to Promote Economic

and Social Development *Zhang Xiaoqiang* (040)

The Research on the Status and Performance of China’s Service Trade Subsidies

Fei Jiaoyan (045)

Japan’s hydrogen Energy Development Strategy and Inspiration

Wei Wei, Chen Wenhui (060)

The Research on China’s Economy and the World’s Economy from

Integration to Blending *Li Fengi* (072)

Development Status, Pattern Change and Future Trends of Global Retail E-commerce

Li Yongjian (085)

Investigation and Analysis of Serbian Business Environment and Investment

Policy Recommendations *Shi Meng, Li Jiangtao* (099)

The Research and Preliminary Calculation of High-quality Development

Characteristic Index System *Zhang Huanbo* (111)

Main Indicators of World Economy (126)